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D r a h í 
bratia, 

drahí priatelia! 
Pamätám si ako 
raz v jednej 
africkej krajine 
istá pani takto 

op í sa la  jedného s taručkého 
misionára: “jeho brada je biela a 
dlhá, ale jeho oči sú ako oči 
dieťaťa”. 
A v skutočnosti to bolo presne tak! 
Misionár ad gentes sa musí “stať 
dieťaťom”. Začať sa učiť všetko: 
hovoriť, zdraviť, jesť, obliekať sa. 
A takto sa postupne jeho duša a jeho 
oči stávajú detskými, tak ako to chce 
Ježiš: “ak nebudete ako deti 
nevojdete do nebeského kráľovstva”! 
Z tohto dôvodu misionár zakúša 
zvláštne čaro v kontemplovaní očí 
Dieťaťa Ježiša, ktoré sa stalo malým 
z lásky k všetkým národom a 
kultúram. 
Prajem vám plodné a radostné 
Vianoce 2014! Čas, aby sme sa stali 
“ako deti”. Čas, aby sme sa zamerali 
na jasné oči Ďieťaťa Ježiša, a spravili 
z týchto očí školu misionárskosti. Aby 
sme sa naučili byť misionármi 
kontemplujúc: “blahoslavení čistého 
srdca, lebo oni uvidia Boha!” 
Vďaka! 

 
 

Don Guillermo Basañes SDB 
Radca pre misie    

 
Sláviť dvojsté výročie narodenia Dona Bosca 

prispejúc k misionárskym aktivitám našej 
Spoločnosti 

“… Chcem povedať niečo jednoduché 
a jasné: misijná dimenzia je časťou našej 
IDENTITY a rozdielnosť kultúr, 
multikultúrnosť a interkultúrnosť sú 
bohatstvom, v ústrety, ktorému chceme 
kráčať toto šesťročie … 

Pápež nás vyzýva evanjelizovať 
všetky národy a my upierame náš pohľad na 
misijný charakter našej Kongregácie, aby 
sme ostali verní našej identite. Don Bosco 
chcel, aby bola Saleziánska Spoločnosť 
rozhodne misionárska. V roku 1875 z 
malého počtu saleziánov vybral desiatich, 
aby išli do Ameriky. Za svojho života vyslal 10 misijných výprav a v 
čase jeho smrti sa už 153 saleziánov nachádzalo v Amerike, čo bolo 
na daný moment skoro 20% z celkového počtu saleziánov podľa 
katalógu Kongregácie z roku 1888. 

Táto misijná identita, zachovávaná a zveľaďovaná, priviedla 
postupom času  Mimoriadnu Generálnu Kapitulu k špeciálnej výzve, 
ktorú by som chcel dnes obnoviť z dôvodu jubilea Dona Bosca a 
ako živý dar pre neho: “Mimoriadna Generálna Kapitula sa obracia s 
výzvou na všetky Provincie, aj na tie najchudobnejšie na personál, 
aby poslušné výzve Koncilu a podľa smelého príkladu nášho 
Zakladateľa, prispeli vlastným personálom, nastálo alebo dočasne, k 
ohlasovaniu Božieho Kráľovstva” (MGK, č.477). 

Drahí bratia, úprimne verím, že táto výzva je dnes plne 
aktuálna v realite našej Kongregácie. Keď hovorím o dare Donovi 
Boscovi pri príležitosti slávenia dvojstého výročia jeho narodenia, 
nehovorím to v prázdnom slávnostnom kontexte alebo len pre 
štatistiku. Skutočne verím, a na to bola citlivá 27.GK, že veľkým 
bohatstvom našej Kongregácie je misijný charakter, možnosť byť 
tam, kde nás najviac potrebujú v Evanjelizácii, aj keď všetky sily sú 
platné všade tam, kde sa nachádzame”.  

 

D. Ángel Fernández Artime SDB 
(estratti dagli AGC 419) 

 

Všetkým čitateľom “Cagliero 11” 
želáme požehnané Vianoce  

a šťastný Nový rok 



 Saleziánsky Misijný Úmysel 

Aby boli opravdivými laickými misionármi vo svojom prostredí 

V 38-mich krajinách, ktoré tvoria Región Afrika-Madagaskar, je už 1 500 
saleziánov spolupracovníkov. Postupne lepšie chápu svoje povolanie a preberajú 
významnejšie úlohy vo výchove a evanjelizácii. Aj im Benedikt XVI. adresoval tieto 
slová: “chcel by som vás povzbudiť k aktívnej a odvážnej prítomnosti vo svete 
politiky, kultúry, umenia, médií a rôzných združení. Aby táto prítomnosť bola bez 
komplexov a hanby, aby bola hrdou a vedomou si vzácneho príspevku, ktorý môže 
priniesť spoločnému dobru!” (Africae Munus, 131).  

 Moja misionárska radosť: pracovať pre najopustenejších v bulharskej spoločnosti 

 

Za saleziánov spolupracovníkov v Afrike 

Svedectvo saleziánskej misionárskej svätosti 
 

Ctihodný Attilio Giordani (1913-1972), otec rodiny, animátor v oratóriu, salezián 
spolupracovník, ktorý zavŕšil svoj život ako misionár v Brazílii so svojou rodinou, 
“laik, ktorý vyzerá byť namaľovaný priamo rukou Dona Bosca”, nám hovorí: “V 
živote nie je dôležité hovoriť o veciach, ktoré je potrebné vykonať. Netreba 
kázať, dôležité je to, čo sa robí. Je potrebné potvrdiť svojim životom to, v čo 
veríme. Netreba kázať. Kázaním je život”. 

 

M 
oje misionárske povolanie sa prakticky zrodilo v ašpirantatáte v roku 2001, keď 
som mal možnosť slúžiť Donovi Carmelovi Attardovi, staručkému misionárovi z 
Malty. Bol to veľmi činný misionár. Bol som dotknutý najmä jeho náboženskou 

činnosťou. Postupne sa vo mne ozývalo želanie byť misionárom. Fotky z misií na nástenke a 
občasné návštevy misionárov stále viac rozvíjali môj misionársky entuziazmus. Po 
ašpirantáte som provinciálovi veľakrát vyjadril moje želanie byť misionárom, ale on nebol 
otvorený poslať ma na misie ani po postnoviciáte. 
Nevzdal som sa svojho misionárskeho želania, ale rozhodol som sa viac nehovoriť o tom 

svojim predstaveným. Naopak, rozhodol som sa zveriť do Božej vôle a jeho plánov, hovoriac “ak chce mať 
Boh zo mňa misionára, istotne ma bude viesť a ukáže mi cestu”. Jedného dňa som ostal prekvapený, keď sa 
môj provinciál rozhodol, že ma pošle na tirocínium a teológiu do Talianska. V Taliansku som naštastie stretol 
dona Václava Klementa, vtedajšieho Radcu pre misie. Rozprával som s ním a on ma povzbudil začať moje 
misionárske rozlišovanie. Nakoniec som napísal svoju žiadosť Hlavnému Predstavenému, ktorý ma v roku 
2012 poslal do Bulharska.  

Zúčastnil som sa kurzu pre nových misionárov, ktorý mi pomohol získať 
nový pohľad na to, ako byť misionárom, dnes, v čase keď má svedectvo života prvé 
miesto. Niektoré situácie môžu zťažiť ohlasovanie Evanjelia, kým iné situácie 
môžu byť k tomu indiferentné, ale v oboch prípadoch som povolaný svedčiť o 
Kristovi prostredníctvom svojho osobného života. Byť misionárom dnes neznamená 
len ohlasovať Evanjelium iným alebo ísť do chudobnej krajiny, či starať sa o 
núdznych. No znamená to tiež vydávať svedectvo prostredníctvom štýlu nášho 
života, pretože spôsob ako sa staráme o druhých, ako žijeme a pracujeme 
spoločne ako komunita, je už silným odkazom Evanjelia lásky. 

Som šťastný ako misionár v Bulharsku a čo ma najviac teší, je služba, ktorú 
konáme pre chudobných a najviac znevýhodnených v bulharskej spoločnosti, pre Rómov. Aj keď som bol v 
Bulharsku len počas tirocínia, neviem sa dočkať návratu a dňa, keď budem môcť slúžiť ako kňaz. Vidím, že 
nás i Cirkev v Bulharsku očakáva svetlá budúcnosť. Naše poslanie medzi Rómami je veľmi nádejné. Ale 
potrebujeme tiež objaviť iné možnosti na poli výchovy a kresťanskej formácie. 

 

Klerik Donbor Jyrwa SDB  
Ind, misionár v Bulharsku 


